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Protokół Nr 6/2019 Sesji Rady Gminy Świercze z dnia 23 maja 2019 roku. 

W dniu 23 maja 2019 roku o godz. 10.00 w sali narad Urzędu Gminy Świercze odbyła się VI Sesja Rady 

Gminy Świercze. W posiedzeniu uczestniczyli: Pan Adam Misiewicz – Wójt Gminy, Pani Anna Puchalska 

Skarbnik , radca prawny - Pan Sławomir Brzeziński, Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak, radni, 

sołtysi oraz zaproszenie goście. Listy obecności stanowią zał. nr 1,2,3 do protokołu.  

W imieniu samorządu Wójt Gminy wręczył pamiątkowy ryngraf obecnej na sali  Pani Adriannie 

Machnacz, właścicielce gospodarstwa agroturystycznego „Młyn Gąsiorowo”, której gospodarstwo 

zostało wpisane do „Europejskiej sieci  dziedzictwa kulinarnego”, złożył gratulacje oraz podziękował za 

promowanie naszej gminy, życząc dalszych sukcesów. 

Następnie głos zabrała Pani Katarzyna Majewska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Strzegocinie, która 

zaprosiła wszystkich obecnych na II „Rajd Niepodległości” organizowany przez szkołę w dniu 1 czerwca 

2019 r.  o godz. 10.00. Trasa rajdu to około 17 km w kierunku Gąsiorowa, Skaszewa, Szyszk na którym 

zostaną odwiedzone miejsca pamięci. 

Ad:1 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy powitał zgromadzonych i otworzył VI Sesję Rady Gminy 

Świercze. Stan radnych – 14 na 15 uprawnionych do głosowania, co stanowi quorum władne 

podejmowanych uchwał. Nieobecny radny Dariusz Tokarski. 

Ad:2 

 Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i sprawdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Gminy Świercze. 

4. Informacja Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym i realizacji uchwał podjętych na ostatniej 

sesji. 

5. Informacja o złożonych interpelacjach, zapytaniach oraz udzielonych odpowiedziach.  

6. Podjęcie uchwały w/s ustalenia sieci oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Świercze. 

7. Podjęcie uchwały w/s ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Świercze oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych, od 

dnia 1 września 2019 roku. 

8. Podjęcie uchwały w/s zmian w uchwale budżetowej Gminy Świercze na rok 2019. 

9. Podjęcie uchwały w/s zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

10. Podjęcie  uchwały w/s zmiany w uchwale nr 48/V/2019 w/s przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świercze 

w 2019 roku. 

11. Aktualizacja Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Świercze na lata 2004 – 2012 w zakresie ustalenia 

kolejności modernizacji dróg gminnych oraz powiatowych przebiegających przez Gminę 

Świercze. 
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12. Zaopiniowanie sprawozdania z realizacji zadań zawartych w Gminnym Programie Profilaktyki                

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnym Programie Przeciwdziałania 

Narkomanii za 2018 rok. 

13. Informacja o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerczach za 2018 rok oraz 

potrzeby w zakresie pomocy społecznej na 2019 rok. 

14. Podjęcie uchwały w/s przyjęcia Oceny zasobów pomocy społecznej Gminy Świercze. 

15. Podjęcie uchwały w/s określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

odpłatności jak również trybu ich pobierania. 

16. Podjęcie uchwały w/s podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku lub żywności albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem 

rządowym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

17. Podjęcie uchwały w/s określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na świadczenia                              

z pomocy społecznej w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem rządowym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

18. Podjęcie uchwały w/s zamiany nieruchomości w miejscowości Gąsiorówek. 

19. Zajęcie stanowiska w/s pisma mieszkańców wsi Wyrzyki – Pękale dotyczącego zmiany nazwy 

miejscowości. 

20. Wolne wnioski. 

21. Zamkniecie obrad VI Sesji Rady Gminy Świercze. 

przystąpiono do głosowania na przyjęciem porządku, za jego przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Porządek przyjęto jednogłośnie, ( imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 4 do protokołu). 

Ad:3 

Protokół z V Sesji Rady Gminy Świercze został wyłożony na sali, jeżeli nie będzie uwag co do jego treści 

zostanie przyjęty w obecnej formie. 

Ad:4 i 5 

Informację o pracy w okresie między sesyjnym przedstawił Wójt: 

- zakończyły się wybory sołtysów we wszystkich sołectwach, Wójt podsumował przeprowadzone 

wybory i następnie odczytał wybranych sołtysów oraz frekwencję mieszkańców na zebraniu, 

pogratulował nowo wybranym sołtysom i życzył owocnej pracy na rzecz społeczności lokalnej (lista 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu), 

- otrzymaliśmy dofinansowanie na odbiór i usunięcie azbestu z terenu naszej gminy, wniosek złożono 

na kwotę 24.769,80 zł dofinansowanie otrzymaliśmy na kwotę 17.300,00 zł. Odbył się już  przetarg                  

(w formie zapytania ofertowego) do którego stanęły 4 firmy, najkorzystniejszą ofertę złożyła Euro – 

Gaz z Nowin na kwotę 21.401,11 zł brutto.  Po podpisaniu umowy z wyłonionym wykonawcą 

przystąpimy do realizacji zadania,  
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- został złożony wniosek do Urzędu Marszałkowskiego na realizację drogi w Kościeszach, odnośnie 

wyłączenia gruntów z produkcji rolnej, w dniu wczorajszym została podpisana umowa na kwotę 

75.000,00 zł dofinansowania na ten cel, 

- w dniu wczorajszym otrzymaliśmy pismo w sprawie ścieżki edukacyjnej w Strzegocinie, 

dofinansowanie wynosić będzie 80.000,00 zł, udział własny Gminy to kwota ok. 12.000,00 zł, 

podpisanie umowy planowane jest na pierwszą połowę czerwca, 

- w dniu 31 marca br upłynął termin składania wniosków na dofinansowanie budowy boiska                           

w Świerczach, wniosek został złożony w terminie do Ministerstwa Sportu. Kosztorys budowy boiska 

opiewał na łączną kwotę około 1.800.000,00 zł,. Wójt poinformował, iż zaszło nieporozumienie                                           

z projektantem który wykonywał projekt, gdyż wartość samej płyty to koszt 800.000,00 zł a nie budowy 

całego boiska wraz z infrastrukturą. Według projektanta prace dotyczące infrastruktury podlegały 

zgłoszeniu robót. Takie zgłoszenie zostało złożone. Wydział Architektury w dniu 17 marca br złożył 

sprzeciw  do tego zgłoszenia robót.  Zgłoszeniu podlega tylko budowa samej płyty boiska natomiast na 

pozostałe elementy infrastruktury (trybuna, szatnie itp.) gmina powinna złożyć wniosek o  pozwolenie 

na budowę. Projektant w ramach umowy i kwoty która została zaplanowana w budżecie w wysokości 

30.750,00 zł dostosowuje dokumentację do wymogów Wydziału Architektury. 

Opracowana dokumentacja nie traci ważności, gdyż dopiero od momentu uzyskania pozwolenia na 

budowę na wykonanie boiska mamy 3 lata. Wójt planuje w najbliższym czasie spotkanie z sołtysem, 

radnymi ze Świercz i klubem sportowym w sprawie ustalenia dalszych działań co do budowy boiska i 

przeznaczenia środków z funduszu sołeckiego na rok bieżący.  

- odbyła się sprawa w Sądzie z firmą Eurogrant odnośnie odzyskania zapłaconych odsetek  do CPPC, na 

której zostały złożone zeznania przez pracowników Urzędu. Ze strony firmy Eurogrant był obecny tylko 

mecenas, kolejna rozprawa zaplanowana została na 02 lipca, 

- kolejna sprawa odnośnie kwoty 90.000,00 zł została rozstrzygnięta na korzyść gminy, ponieważ firma 

dwukrotnie nie odebrała sądowego nakazu zapłaty i w związku z powyższym stał się on skuteczny. 

Należność będzie ściągał komornik. 

- ponadto Wójt poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęła jedna interpelacja radnego w /s 

kosztów utrzymania odebranych mieszkańcowi koni. Odpowiedź na pytania została zamieszczona na 

stronie BIP oraz wywieszona na tablicy ogłoszeń. 

Następnie Przewodniczący zapytał czy radni maja pytania do udzielonej informacji przez Wójta: 

- radny Igor Nicewicz: pomyłka w szacowaniu budowy boiska aż o 1 milion, chcielibyśmy zobaczyć 

kosztorys a wracając do pozwolenia na budowę to jak wcześniej rozmawialiśmy potrzebne jest 

pozwolenie na budowę a nie zgłoszenie budowy. Projektant powinien ponieść konsekwencje i czy 

będziemy odwoływać się od decyzji Starosty? 

W odpowiedzi Wójt poinformował, że w przerwie dostarczy kosztorys budowy boiska, ponadto można 

zaprosić projektanta na posiedzenie komisji rewizyjnej w celu wytłumaczenia sprawy kosztorysu. Jeżeli 

chodzi o decyzję Starosty to wszystko zależy od interpretacji przepisów, po rozmowie z projektantem 

i prawnikiem stwierdziliśmy, że nie ma sensu odwoływać się od decyzji, gdyż nic nie osiągniemy. 

- radny Dariusz Siemborski: Kto w takim razie ponosi winę? Wniosek był dobry a Starosta był przeciwny. 

Dlaczego tak się stało ? W odpowiedzi Wójt powiedział, że nikt nie jest winny, ani my ani projektant 

ani starostwo, takie jest  nasze prawo  i kwestia jego interpretacji. 
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- radny Sławomir Radomski: Czy odbyło się spotkanie z dyrektorami szkół w/s dowożenia dzieci na 

basen? Na to pytanie odpowiedzi udzieliła Pani Jolanta Duch – dyrektor Szkoły Podstawowej                           

w Świerczach. Od września ruszą zajęcia dla dzieci, dzieci będą dowożone autokarem gminnym 

natomiast opiekę nad dziećmi sprawować będą rodzice. 

- radny Przemysław Ruciński: Czy zostało wysłane pismo do Zarządu Dróg Powiatowych odnośnie 

usterek na drodze Klukowo – Wyrzyki, kiedy będą prowadzone naprawy i czy zostanie postawiony znak 

z ograniczeniem prędkości? W odpowiedzi Wójt poinformował, że był na spotkaniu z Panem 

dyrektorem Kowalewskim, nie ma tej informacji na piśmie ale znak ograniczający prędkość będzie 

postawiony, jak również naprawy w niedługim czasie będą rozpoczęte. Zgłoszona jest lampa oraz 

malowanie pasów. 

- radny Przemysław Ruciński: Włączenie dróg do drogi wojewódzkiej w Klukówku, czy jest jakaś 

wycena? W odpowiedzi Wójt poinformował, że projektant przekazał wycenę w przerwie wydrukuje 

dokument i przekaże do zapoznania się.  

- radny Przemysław Ruciński: Plan miejscowego zagospodarowania przestrzennego Klukowa - co dalej, 

czy sprawa została zakończona? W odpowiedzi Wójt oznajmił że, otrzymaliśmy grant w wysokości 

16.600,00 zł na przeprowadzanie procesów planistycznych z którego możemy zakupić np.: rzutnik, 

kopiarkę i inne pomocne sprzęty dla przeprowadzenia konsultacji, które później będą służyć U.G. 

Natomiast jeśli chodzi o niechciane inwestycje to na terenie Klukowa i  Klukówka nic nie powstanie. 

- radny Dariusz Siemborski: Chcielibyśmy jako radni otrzymać także projekt budynku urzędu                                    

i proponuję w obecności sołtysów odczytać pismo w sprawie dopłat ONW. 

- radny Julian Kutner: Wartość projektowa boiska miała być 700 – 800 tys. jest 1.800,000,00 zł ta 

kwestia wymaga wyjaśnienia. Rozumie, że wniosek został złożony. W odpowiedzi Wójt poinformował, 

że do 30 czerwca br. jest rozpatrywanie wniosków, jeżeli wniosek zostanie pozytywnie rozpatrzony 

zostaniemy wezwani do złożenia pozwolenia na budowę. Nie złożymy tego dokumentu gdyż go nie 

posiadamy. Do wniosku zostało złożone samo zgłoszenie bez klauzuli milczącej zgody. Jeżeli chodzi o 

kosztorys otrzymałem go w piątek po południu tuż po sesji, kompletny wniosek został nadany w 

niedzielę na poczcie.  

- radny Julian Kutner: uważam, że warto złożyć odwołanie od decyzji Starosty. 

- radna Karolina Sikorska: poprosiła o skalkulowanie wykonania zjazdów z asfaltu, czy byłyby dużo 

droższe niż z nawiezionego kruszywa przy realizacji drogi w Kościeszach? W odpowiedzi Wójt 

poinformował, że można dokonać takiej kalkulacji.  

W dalszej kolejności w-ce przewodnicząca Rady Pani Bogumiła Fabisiak odczytała realizację uchwał 

podjętych na V Sesji Rady Gminy Świercze w dniu 23 marca 2019r. (informacja stanowi zał. nr 6 do 

protokołu) 

Następnie przewodniczący Rady Wiesław Adamiak odczytał pismo z Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju 

Wsi z dnia 9 kwietnia 2019 r. w sprawie przesłanego stanowiska Rady dotyczącego kwalifikacji obrębów 

ewidencyjnych gminy Świercze do obszarów z ograniczeniami naturalnymi (pismo nr SAR.an.50.1.2019 

stanowi zał. nr 7 do protokołu). 

- rady Dariusz Siemborski: moim zdaniem to jeden  „bełkot” powinno być napisane krótko zwięźle  i na 

temat. W odpowiedzi Wójt poinformował, że rzeczywiście pismo jest bardzo szczegółowe mało 

zrozumiałe dla odbiorcy. 
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 Wójt - dużym skrócie – kiedyś jedynym kryterium które było brane pod uwagę to była gęstość 

zaludnienia w gminie. W chwili obecnej obowiązują różne dyrektywy unijne dotyczące klasyfikacji gleb, 

klimatyczne itp. Dziwnym jest narzucanie tak rygorystycznych kryteriów w świetle tego, że ONW 

wypłacane jest ze środków budżetu krajowego a nie unijnych.  

Przewodniczący ogłosił 10 minutowa przerwę. Obrady wznowiono o godz. 12.00. 

Ad: 6 i 7 

Informację przedstawił Wójt, w Gminie Świercze po likwidacji Publicznej Szkoły Podstawowej                             

w Świeszewie funkcjonują oddziały przedszkolne w Szkole Podstawowej w Świerczach – 3 oddziały                   

i  w Szkole Podstawowej w Strzegocinie – 2 oddziały. Projekt uchwały w/s ustalenia sieci przedszkoli                

i oddziałów przedszkolnych został pozytywnie zaopiniowany przez Kuratora Oświaty. Druga uchwała 

odnośnie sieci szkół publicznych jest kontynuacją podpisanego porozumienia w dniu  8 kwietnia 2019 

r. z Gminą Nasielsk w sprawie włączenia miejscowości Chmielewo i Stpice do planu sieci publicznych 

szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Świercze oraz powrotu do miejscowości Słustowo                   

i Winniki do planu sieci szkół prowadzonych przez Gminę Nasielsk. Proponowana Uchwała porządkuje 

granice obwodów szkół oraz ustala plan sieci szkół. Projekt uzyskał pozytywna opinię Kuratora Oświaty 

oraz Związku Nauczycielstwa Polskiego w Pułtusku. 

Stanowisko wspólne komisji odnośnie sieci przedszkoli przedstawił Przewodniczący Rady: ”Komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Odczytano projekt uchwały, za jego przyjęciem głosowało 

14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie, (imienny wykaz głosowania stanowi zał .nr 8 do 

protokołu). 

Wspólne stanowisko odnośnie projektu uchwały w/s sieci szkół również przedstawił Przewodniczący 

Rady: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”. Radna Bogumiła Fabisiak odczytała 

uchwałę, przystąpiono do głosowania za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała została 

podjęta jednogłośnie. (imienny wykaz głosowania stanowi zał .nr 9 do protokołu). 

Ad:8 

Zmiany w uchwale budżetowej przedstawiła Pani Anna Puchalska – Skarbnik Gminy: 

- jak wcześniej wspomniał Wójt otrzymaliśmy grant w wysokości 16.600,00 zł na realizację projektu 

„Usprawnienie procesów inwestycyjno – budowlanych i planowania przestrzennego w związku                          

z powyższym zwiększamy dochody o w/w kwotę, 

- mieszkańcy wsi Kowalewice Nowe rezygnują z remontu budynku komunalnego i środki w wysokości 

1500,00 zł zostają przeznaczone na rzecz remontu drogi, 

- na realizację zadania „Przebudowa drogi gminnej Kościesze – Gotardy zwiększamy wydatki 

majątkowe o kwotę 15.500,00 zł do wysokości 351.500,00 zł, wartość kosztorysowa zadania wyniosła 

367.000,00 zł, 

- zwiększamy wydatki majątkowe o 2000,00 zł na realizację zadania „Rozbudowa sieci kanalizacji 

sanitarnej w miejscowości Świercze”. Szczegółowe informacje zawiera uzasadnienie do uchwały,                   

w chwili obecnej mamy budżet deficytowy, wynosi on 122.700,00 zł, nie zwiększamy planowanego 

kredytu do zaciągnięcia. Z posiadanych wolnych środków w wysokości 276.500,00 zł zostanie pokryty 

deficyt budżetowy.  

Stanowisko komisji przedstawił radny Julian Kutner: „ Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały, z uwagi na brak pytań przystąpiono do odczytania projektu uchwały, za jej przyjęciem 
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głosowało 14 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie -  (imienny wykaz głosowania stanowi 

zał. nr 10 do protokołu). 

 

Ad:9 

Pani Skarbnik Anna Puchalska poinformowała, iż niniejszą uchwałą doprowadzamy do zgodności 

dochodów, wydatków, wyniku budżetowego i przychodów przyjętych w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej. 

 Stanowisko komisji przedstawił radny Igor Nicewicz: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały”. Pani Anna Puchalska odczytała projekt uchwały, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. (imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 11 do protokołu). 

Ad: 10 

Informację w/s zmian w uchwale nr 48/V/2019 dotyczącej przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi na rok 2019 przedstawiła Pani Elżbieta Pruszyńska. W uchwale wytracamy moc 

poprzednio podjętej  uchwały oraz w § 2 wskazujemy nazwę gabinetu weterynaryjnego w którym 

prowadzona będzie całodobowa opieka weterynaryjna w przypadku zdarzeń drogowych z udziałem 

zwierząt. Pozostałe punkty regulaminu pozostają bez zmian. Stanowisko wspólne komisji przedstawił 

radny Przemysław Ruciński: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Z uwagi na brak pytań 

Pani Pruszyńska odczytała projekt uchwały za przyjęciem odczytanej  uchwały głosowało 14 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  (imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 12 do protokołu). 

Ad:11 

Wnioskodawcą punktu był Pan Julian Kutner, natomiast krótką informację odnośnie stanu dróg 

przedstawił Wójt, został przygotowany wykaz dróg do ewentualnej realizacji w najbliższych latach na 

podstawie uwag i wniosków zebranych na zebraniach sołeckich. Katalog ten jest otwarty,  jeżeli jakieś 

drogi zostały pominięte to można je zgłaszać i wykaz zostanie uzupełniony. Na wspólnym posiedzeniu 

komisji ustalono priorytetowe drogi do realizacji, w pierwszej kolejności realizowane będą  niżej 

wymienione drogi: 

 1. Kościesze – Gotardy długość 557 m, szerokość 11 m, w roku bieżącym został złożony wniosek na 

wykonanie odcinka o długości 550 m, 

2. ul. Parkowa w Świerczach o długości 500 m i szerokości 10 m, na którą wykonana jest już 

dokumentacja, 

3. droga Gąsiorówek – Żebry o długości 355 m i 4 m szerokości, zostanie wykonana z ewentualnie 

pozyskanych  środków z FOGR, 

Radny Przemysław Ruciński zaapelował do sołtysów aby jeszcze raz zrobić przegląd dróg i ewentualnie 

na najbliższej komisji zaktualizować przedstawiony wykaz dróg. 

Radny Julian Kutner poinformował, iż wnioskował o przyjęcie w porządku obrad aktualizacji strategii z 

dwóch powodów. Po pierwsze jeżeli mamy planować remonty dróg w najbliższych latach musimy 

posiadać ich wykaz a po drugie musimy to uporządkować, wykonać dokumentację i każdego roku 

złożyć jeden albo dwa wnioski. Wiadomo, że przygotowanie dokumentacji do wykonania modernizacji 

czy remontu w celu złożenia wniosku wymaga sporo czasu.  
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Radny Dariusz Siemborski: Czy można zgłosić do bazy drogi do żwirowania? Radny oznajmił także, że 

należy mieć na uwadze drogę powiatową w Kowalewicach Włościańskich, jej stan jest bardzo zły.                   

W odpowiedzi Wójt poinformował, iż tylko drogi asfaltowe natomiast drogi żwirowe będą 

wykonywane z bieżących remontów. Jeżeli chodzi o drogę w Kowalewicach to w najbliższym czasie ma 

być otwarcie ofert a powiat „idzie tam gdzie gminy dokładają do przebudowy drogi”. Z informacji jakie 

posiada Wójt droga to będzie realizowana w stronę Chmielewa, której remont obejmować będzie 

większy zakres prac. Wykaz ten zostanie doprecyzowany o status drogi, jej numer. Jeżeli chodzi o 

wykonanie drogi Gąsiorowo – Żebry ze środków dawnego FOGR, to są tu dwa elementy składowe, po 

pierwsze ile jest wyłączeń odcinków z produkcji rolnej i jakie opłaty wpływają z tego tytułu do budżetu 

Marszałka, natomiast drugą połowę środków na realizację zadania dokłada Marszałek Województwa. 

Środki pochodzące z FOGR nie mogą  przekroczyć 50% wartości zadania.  Jeżeli chodzi o wykonanie 

drogi w Kościeszach to wykonanie prac nastąpi jeszcze w tym roku, prawdopodobnie do końca 

października. 

Radny Dariusz Siemborski: jaki jest koszt wykonania drogi w Sulkowie? W odpowiedzi Wójt 

poinformował, że wartość kosztorysowa tego zadania to 1.135.483,93 zł, jest złożona dokumentacja i 

droga o szerokości 5 m będzie wykonana jeszcze w tym roku. Zjazdy utwardzone, chodniki po obu 

stronach ulicy, 15 cm kruszywa na drodze, natomiast zjazdy indywidualne będą wykonane z  kostki, 

termin realizacji to listopad tego roku. Wszystkie przekazane działki zostały geodezyjnie wyodrębnione. 

Przewodniczący Rady jeszcze raz zaapelował do sołtysów aby zgłosili do Wójta w najbliższym czasie i 

sporządzili wykaz najpilniejszych dróg do asfaltowania. Ustalono termin na dzień 15 czerwca br. 

Ad:12 

Sprawozdanie z realizacji zadań zawartych w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii za 2018 rok 

przedstawiła Pani Elżbieta Górajczyk – pełnomocnik Wójta ds. alkoholowych. Stanowisko wspólne 

komisji przedstawiła radna Bogumiła Fabisiak „Rada Gminy przyjęła przedstawione sprawozdanie”. 

Sprawozdanie stanowi  załącznik nr 13 do protokołu.  

Ad:19 

Z uwagi na obecność sołtysa wsi Wyrzyki – Pękale Przewodniczący przystąpił do omawiania pkt. 19 

odnośnie zajęcie stanowiska w/s pisma mieszkańców wsi Wyrzyki – Pękale dotyczącego zmiany nazwy 

miejscowości (pismo które zostało odczytane na sesji stanowi zał. nr 14 do protokołu). Następnie Wójt 

omówił procedurę administracyjną, po przeprowadzeniu konsultacji z mieszkańcami Rada Gminy 

składa wniosek o zmianę nazwy miejscowości. Na posiedzeniu wspólnym komisji radni pozytywnie 

zaopiniowali prośbę mieszkańców. W związku z powyższym została przygotowana na dzisiejszą sesję 

uchwała w/s przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami sołectwa. Wnioski należy składać do sołtysa 

ewentualnie do gminy. Do uchwały załączony jest wzór wniosku. Jeżeli konsultacje przejdą pomyślnie 

wtedy po uzgodnieniu ze Starostą oraz jeżeli nasz wniosek zostanie pozytywnie zaakceptowany to 

zmiana miejscowości nastąpi w roku 2021. Głos zabrał także sołtys wsi Wyrzyki – Pękale, Pan Edward 

Kwiatkowski oznajmił,  iż wszyscy mieszkańcy wsi są za zmianą nazwy. Następnie Przewodniczący Rady 

Wiesław Adamiak odczytał projekt uchwały, za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała 

została podjęta jednogłośnie - (imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 14 do protokołu). 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę. Obrady wznowiono o godz. 13.29 
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 Ad:13  

Informację o działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerczach za 2018 rok oraz 

potrzeby w zakresie pomocy społecznej na 2019 rok przedstawiła Pani Magdalena Szulecka – Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Świerczach. Informacja stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Stanowisko wspólne komisji przedstawił radny Julian Kutner: ”komisje pozytywnie zaopiniowały 

przedstawiona informację” w związku z powyższym sprawozdanie zostało przyjęte przez Radę. 

Salę narad opuścił radny Adam Pacocha. 

Ad: 14 

Pani Magdalena Szulecka poinformowała, iż Ocena zasobów pomocy społecznej jest dokumentem 

ściśle związanym z przedstawioną w poprzednim punkcie informacją. Jest to dokument rozbudowany 

o dane statystyczne związane z pracą socjalną. Stanowisko wspólne komisji przedstawił radny Igor 

Nicewicz: : „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”. Następnie odczytano projekt uchwały, 

za jego przyjęciem głosowało 13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie – ( imienny wykaz 

głosowania stanowi zał. nr 16 do protokołu). 

Ad:15 

Informację również przedstawiła Pani Magdalena Szulecka, przygotowana uchwał określa szczegółowe 

warunki przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze oraz szczegółowe warunki częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od odpłatności jak również trybu ich pobierania. Usługi te świadczone są na 

terenie Gminy Świercze w ramach pomocy udzielanej przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. 

Wymiar i zakres przyznawanych usług opiekuńczych uzależniony jest od stanu zdrowia podopiecznego, 

jego sytuacji rodzinnej oraz sytuacji materialnej. Stanowisko wspólne komisji przedstawił radny 

Przemysław Ruciński: ”Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”, odczytano uchwałę, za jej 

podjęciem głosowało 13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie – imienny wykaz głosowania 

stanowi zał. nr 17 do protokołu. 

Ad:16 

Uchwała w/s podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem rządowym „Posiłek w szkole                 

i w domu” na lata 2019 – 2023 została podjęta w grudniu 2018 roku. Wydział Nadzoru Prawnego 

zakwestionował podstawę prawną zawartą w podjętej uchwale. W związku z powyższym w dniu 

dzisiejszym ponownie podejmujemy w/w uchwałę. Pozostałe warunki nie ulegają zmianie. Stanowisko 

wspólne komisji przedstawił radna Bogumiła Fabisiak: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały”. Pani Magdalena Szulecka odczytała projekt uchwały, za jej przyjęciem głosowało 13 radnych. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 18 do protokołu.  

Ad:17 

Pani Kierownik GOPS poinformowała, iż identyczna sytuacja dotyczy uchwały w/s określenia zasad 

zwrotu wydatków poniesionych na świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem rządowym „Posiłek w szkole i w domu”                  

na lata 2019 – 2023. Stanowisko wspólne komisji przedstawiła radna Bogumiła Fabisiak: ”Komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały” odczytano projekt i przystąpiono do głosowania.                              
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Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych ( salę narad opuścił radny Dariusz Siemborski). Uchwała 

została podjęta jednogłośnie – imienny wykaz głosowania stanowi zał. nr 19 do protokołu. 

Ad: 18 

Na salę wrócił radny Dariusz Siemborski 

Informacji w/s uchwały dotyczącej zamiany nieruchomości w miejscowości Gąsiorówek udzielił Wójt. 

Przez środek posiadłości mieszkańców przebiega nieużytkowana droga gminna, w uchwale 

proponujemy w zamian niezabudowaną działkę o powierzchni 0,0485 ha. Koszty jakie poniesie gmina 

to koszty geodezyjne, ½ honorarium dla notariusza oraz koszt wyceny działek. Stanowisko wspólne 

komisji przedstawił Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak: ”Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały” następnie odczytał projekt uchwały, za jej przyjęciem głosowało 12 radnych (przed 

głosowaniem salę narad opuścił radny Jarosław Rej). Uchwała została podjęta jednogłośnie – imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Ad:20 

Wolne wnioski: 

- radna Bogumiła Fabisiak przedstawiła protokół ze spotkania wyjazdowego Komisji Przestrzegania 

Prawa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska z dnia 15 maja 2019 r. – dokument stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu. Ponadto Wójt udzielił odpowiedzi na pytania zawarte w protokole. 

- Kiedy będzie wykonane skrzyżowanie Świercze – Siółki – dokumentacja jest przygotowana, wniosek 

został złożony do FOGRu na dofinansowanie, otrzymaliśmy środki tylko na jeden odcinek, pozostaje 

kwestia spraw własnościowych czy zostanie nałożona nakładka po starym śladzie czy też po swoim 

śladzie. Wójt zastanawia się co będzie taniej wychodziło czy przebudowanie skrzyżowania za kwotę 

80.000,00 zł czy też wypłacić odszkodowanie i położyć nakładkę po starym śladzie. Sprawa jest w 

trakcie rozważania. Na następna komisję w sprawie dróg zostanie przygotowana kalkulacja która opcja 

będzie korzystniejsza. 

-  Czy będzie wykonany chodnik w stronę ulicy Pułtuskiej ?. W odpowiedzi Wójt poinformował, że z 

ustaleń wynika iż Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich dokończy chodnik w tym roku prawą stroną 

do ul. Długiej. Ponadto jest  pismo w tej sprawie aby przyspieszyć jej realizację. 

- Na jakim etapie jest skrzyżowanie w Klukowie ? Wójt poinformował, że pozostała wycena włączeń 

która jest w ostatniej fazie, w przeciągu dwóch tygodni zostanie oddana cała dokumentacja do MZDW. 

Jeżeli tylko MZDW będzie posiadał środki finansowe to zadanie będzie zrealizowane jeszcze w tym 

roku. 

- Czy jest możliwość wykonania ścieżki w stronę kościoła w Klukowie? W odpowiedzi Wójt oznajmił iż 

mamy pozyskany grunt, MZDW chętnie wykona ścieżkę pod warunkiem jednak, że gmina z własnych 

środków wykona dokumentację techniczną. Następnie Wójt przedstawił kosztorys dotyczący 

włączenia drogi w Prusinowicach i wykonanie chodnika który opiewa na kwotę 60.500,00 zł. 

- radna Karolina Sikorska zwróciła uwagę na brak w protokole komisji Przestrzegania Prawa, 

Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska uszkodzonego mostka za kapliczką  w miejscowości 

Kościesze w stronę Gotard, 

- radna Jadwiga Olszewska podziękowała za zakup farby elewacyjnej do świetlicy wiejskiej, 

jednocześnie zwróciła uwagę na uszkodzony pomost w parku w Strzegocinie, jest on zabezpieczony ale 
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trzeba z nim coś zrobić. Wójt wyjaśnił, iż pomost nie nadaje się do remontu w związku z powyższym 

zasugerował aby w ramach środków sołeckich wykonać nowy. 

- radny Dariusz Siemborski: Czy otrzymamy kosztorys i projekt do wglądu? Wójt przedstawił kopię 

kosztorysu budowy budynku Urzędu. Cała dokumentacja została złożona do  Starostwa w celu 

uzyskania pozwolenia na budowę, Koszt budowy budynku Urzędu opiewa na kwotę ok. 8.000.000,00 

zł i jak tylko projekt wróci ze Starostwa zostanie udostępniony. 

- radny Dariusz Siemborski:  Czy otrzymamy kosztorys i projekt na budowę boiska? Wójt przekazał 

radny dokumenty do wglądu czyli wniosek i tabelę elementów scalonych. 

- radny Igor Nicewicz: Pytanie odnośnie projektu urzędu czy jest już dokumentacja na przeniesienie 

sieci energetycznej? W odpowiedzi Wójt poinformował, że jest już decyzja pozwolenia na przebudowę 

tej linii energetycznej.  

- radny Dariusz Siemborski: Kiedyś była mowa o pociągnięciu nitki gazu do Świercz czy coś się dzieje              

w tym temacie? W odpowiedzi Wójt poinformował, że Polska Spółka Gazownictwa studium 

wykonalności ma już gotowe i w perspektywie 3 lat realne jest wykonanie nitki z Nasielska przez 

Świercze do Nowego Miasta.  

- radny Przemysław Ruciński: Co w kwestii chlewni i planu zagospodarowania przestrzennego?                        

W odpowiedzi Wójt poinformował, że nie ma złożonych żadnych wniosków na chlewnie, natomiast 

MPZP po zrealizowaniu grantu będzie przekazany Radzie Gminy do uchwalenia w IV kwartale 2019. 

- radny Łukasz Ołdakowski: Czy jest możliwość wykonania chodnika przy ul. Wiejskiej przy okazji 

budowy chodnika na ul. Pułtuskiej? W odpowiedzi Wójt poinformował, że ul. Pułtuska to droga 

wojewódzka i MZDW jest realizatorem, natomiast ul. wiejska musiałaby być wykonana w ramach 

środków własnych Gminy. 

- czy można wykonać oświetlenie na ul. Okrężnej? Wójt poinformował, że energia jest rozprowadzona 

po tej ulicy ziemią, nie ma słupów do montażu lamp i całość inwestycji to spore koszty. Można byłoby 

np. bez pozwoleń na budowę posadowić lampy o solarnym zasilaniu. Orientacyjny koszt lampy solarnej 

to około 5 tys. zł. 

- radny Sławomir Radomski: Czy firma Orange zajmie się  zwisającymi kablami przy słupach?                               

W odpowiedzi Wójt poinformował, że w chwili obecnej nie ma z kim rozmawiać, były wysłane pisma 

w tej sprawie, niestety nie ma żadnego odzewu. 

- radny Igor Nicewicz; W kwestii kosztorysu budowy boiska, czy kserokopie dokumentów które 

otrzymaliśmy to jest ostateczna wersja wniosku i kosztorysu bo nie ma tu żadnych podpisów?                            

W odpowiedzi Wójt poinformował, że jest to ostateczna złożona wersja a podpisy są z na oryginale 

dokumentu. 

- radny Julian Kutner: Dokumenty które otrzymaliśmy co to jest? Czy istnieje wersja papierowa, 

dokumenty które otrzymaliśmy nie posiadają podpisu projektanta, czy za te 4 kartki zapłaciliśmy 

30.000,00 zł, czy możemy w chwili obecnej otrzymać cały dokument? W odpowiedzi Wójt 

poinformował, że dokument jest na płycie i zawiera  wiele stron, wydrukowanie go zajmie dłuższą 

chwilę. 

- radny Dariusz Siemborski: Kosztorys na budowę Urzędu to około 8 milionów zł, w jakiej wysokości 

mniej więcej będzie wynosiła dotacja? W odpowiedzi Wójt poinformował, że nie jest w stanie w chwili 

obecnej określić kwoty. W czerwcu ma być ogłoszony nabór wniosków, w poprzednich naborach 

dofinansowanie wynosiło 40%. 
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- radny Dariusz Siemborski: czy nadal można składać wnioski na program „Czyste powietrze”, tak nabór 

w WFOŚiGW jest ciągły, a w U.G. od stycznia zatrudniony jest pracownik do pomocy mieszkańcom w 

wypełnianiu wniosków. 

Ad:21 

W związku z wyczerpaniem punktów porządku o godz. 14.44 Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak 

zamknął VI Sesję Rady Gminy Świercze. 

 

 

        Przewodniczący Rady Gminy 

                Wiesław Adamiak 

 

Protokół sporządziła: 

Agnieszka Dębska 


